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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 26 sierpnia 2020 r. w Urzędzie Miejskim                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 745, a zakończono o godz. 1145 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 

1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 
2) Rekowski Eugeniusz, 
3) Januszewski Bogdan. 

 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 

2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik  
4) Brycka Urszula – Dyrektor MGZUO 

5) Dyrektorzy szkół: 
a) Kamień Krajeński – Gwizdała Beata 

b) Duża Cerkwica – Liss Mariusz 
c) Zamarte – Sabatowska Monika 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego              

i Ochrony Przeciwpożarowej Eugeniusz Stryszyk. Następnie przedstawił 

porządek posiedzenia, z propozycją rozszerzenia o dodatkową uchwałę                

w ramach pkt I.7. porządku obrad, a mianowicie pozostałych projektów 

uchwał.   

 
 

Porządek posiedzenia 

 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Sprawy oświatowe.  
2. Ustalenie średniej ceny paliwa na rok szkolny 2020/2021.  

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień 
Krajeński za I półrocze 2020 r. 

4. Zmiany w budżecie na 2020 rok.  

5. Zmiana uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 
konserwatorskie. 

6. Petycja w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa 
miejscowego.  

7. Pozostałe projekty uchwał: 

- Zmiany w WPF.  
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 II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Sprawy oświatowe.  

 Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO w Kamieniu 
Krajeńskim Urszula Brycka. 
 Następnie przestawienia informacji dot. funkcjonowania 

poszczególnych szkół na terenie Gminy Kamień Krajeński dokonali ich 
dyrektorzy.    
 

W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja. 

Na zadawane pytania odpowiedzi udzielali Dyrektor MGZUO oraz dyrektorzy 

poszczególnych szkół. 

Dyrektor MGZUO Urszula Brycka poinformowała, że przechodzi na 

emeryturę. Podziękowała zatem radnym na współpracę. Podziękowała 

również dyrektorom szkół za miniony, trudny rok szkolny.  

 

Burmistrz Kamienia Krajeńskiego podziękowała Dyrektor MGZUO za 

współpracę, za pozyskiwanie środków zewnętrznych. 

 

Radny Bogdan Januszewski zapytał o dalsze funkcjonowanie MGZUO 

w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Głos w sprawie zabrał Burmistrz Kamienia Krajeńskiego Wojciech 

Głomski.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień 

przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  

 

Ad. I.2. Ustalenie średniej ceny paliwa na rok szkolny 2020/2021.  
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 
MGZUO w Kamieniu Krajeńskim Urszula Brycka, informując, że Gmina 

spełnia obowiązek dowozu dzieci niepełnosprawnych poprzez zorganizowanie 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci, młodzieży                 

i uczniów we własnym zakresie albo poprzez zwrot rodzicom kosztów 
przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. W związku z wejściem             
3 grudnia 2019 roku art. 39 a ustawy Prawo oświatowe, zwrot kosztów 

jednorazowego przewozu następuje na podstawie umowy zawartej pomiędzy 
burmistrzem, a rodzicami, w wysokości określonej według wzoru: 
koszt = (a-b)*c*d/100 

gdzie:  
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a - liczba kilometrów przewozu drogami publicznymi z miejsca zamieszkania 

do przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy 
wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjnowychowawczego, szkoły 

podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej, a także przewozu rodzica z tego 
miejsca do miejsca zamieszkania lub miejsca pracy, i z powrotem, 
b - liczba kilometrów przewozu drogami publicznymi z miejsca zamieszkania 

rodzica do miejsca pracy i z powrotem, jeżeli nie wykonywałby przewozu,               
o którym mowa w lit. a, 

c - średnia cena jednostki paliwa w danej gminie właściwego dla danego 
pojazdu, 
d - średnie zużycie paliwa w jednostkach na 100 kilometrów dla danego 

pojazdu według danych producenta pojazdu. 
Rada Miejska zobowiązana jest do uchwalenia uchwały określającej 

średnią cenę paliwa w gminie na każdy rok szkolny. W Gminie Kamień 

Krajeński funkcjonuje jedna stacja paliw PKN Orlen. Średnią cenę 
jednostkową dla każdego rodzaju paliwa ustalono na podstawie sprawdzenia 

cen paliw w tej stacji w dniu 19 sierpnia 2020 roku. 
 
W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

Ad. I.3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień 

Krajeński za I półrocze 2020 r. 
W/w informację przedstawił Skarbnik Piotr Gustyn. Szczegółowo 

omówił wszystkie zagadnienia.  

 
W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja. 

Wyjaśnień na zadawane przez członków komisji pytania udzielali Burmistrz 

Wojciech Głomski oraz Skarbnik Piotr Gustyn.    

 

Radny Eugeniusz Stryszyk zapytał o drogę w Dąbrowie. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Wojciech Głomski.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ad.I.4. Zmiany w budżecie na rok 2020.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja. 

Wyjaśnień na zadawane przez członków komisji pytania udzielali Burmistrz 

Wojciech Głomski oraz Skarbnik Piotr Gustyn.    
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Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 
konserwatorskie. 

 
Przedstawienia tematu dokonał Skarbnik Piotr Gustyn. Poinformował, że 
zmiana uchwały Nr XIX/137/2020 w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie 
wpisanym do rejestru zabytków jest konieczna ze względu na fakt, że parafia 

Narodzenia Najświętszej Marii Panny w Zamartem jest zarządzana przez 
Klasztor Karmelitów Bosych na mocy Dekretu Ordynariusza Diecezji 
Pelplińskiej JE Ks. Biskupa Ryszarda Kasyny oraz w oparciu o umowę 

powierzenia Karmelitom Bosym parafii pw. Narodzenia Najświętszej Marii 
Panny. Klasztor Karmelitów Bosych ponosi koszty związane m.in.                        
z konserwacją zabytków sakralnych. 
 

W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja. 

Wyjaśnień na zadawane przez członków komisji pytania udzielał Skarbnik 

Piotr Gustyn.    

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 
Ad.I.6. Petycja w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów 

prawa miejscowego.  
 

Przedstawienia tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej             

w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak.  
 

W ramach przedmiotowego punktu toczyła się merytoryczna dyskusja.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.    

 

Ad.I.7. Zmiany w WPF.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim               
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2020r. 
Planowane na rok 2020 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 34.946.754,73 zł, 

- wydatki ogółem – 37.146.754,73 zł. 
W załączniku Nr 2 zwiększona została kwota wydatków majątkowych              
w roku 2021 o 10.000,00 zł, na zadanie "Budowa sieci wodociągowej                    

i kanalizacji sanitarnej w ul. Szkolnej, budowa sieci kanalizacji sanitarnej              
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w ul. Polnej, budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej przy ul. 

Dworcowej, budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Wąskiej oraz budowa 
sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Brzozowej w Kamieniu Krajeńskim". 

Finansowanie tego zadania będzie następujące: 
w 2020r. kwota 1.148.600,00 zł, 
w 2021r. zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł po zmianach 718.000,00 zł. 

 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień Komisja 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 

udzielił informacji na temat złożonej przez Krajeńskie Towarzystwo 

Kulturalne w Kamieniu Krajeńskim inicjatywy obywatelskiej w zakresie 

zadania publicznego.  

 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zaproponował, aby była to 

tablica pamiątkowa, którą można by umieścić np. na budynku MGOK.                  

Z ustawieniem konkretnego obelisku byłby większy problem, a ponadto dla 

takiej formy upamiętnienia wydarzeń potrzebne byłoby pozwolenie na 

budowę.  

  

Członkowie komisji ostatecznie zaproponowali umieścić maszty z 3 flagami 

na rynku wraz z tablicą pamiątkową i wrócić do tematu w późniejszym 

terminie.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji poprosił Prezesa ZGKiM Sp. z o.o.                   

w Kamieniu Krajeńskim Łukasza Krawczyka o przedstawienie informacji na 

temat rekultywacji składowiska odpadów w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk podkreślił, że chciałby przekazać 

kilka informacji na temat rekultywacji przedmiotowego składowiska. 

Poinformował, że informację przekazuje w związku z tym, iż do radnych 

zwracają się mieszkańcy i dopytują o tę sprawę oraz informują, że na 

składowisko przyjeżdżają pojazdy z odpadami o różnych porach i z różnym 

natężeniem. Swoją informację rozpoczął od tego, że w 2017 roku odbyła się 

na składowisku kontrola przez WIOŚ. Trwała od 08-19.12.2017 r. Z uwagi 

na to, iż od 2016 roku odpady nie były już deponowane na składowisku 

odpadów, na podstawie przede wszystkim ustawy o odpadach, jeżeli odpady 

nie są deponowane przez rok, należało takie składowisko zamknąć.                  

W protokole pokontrolnym zapisane zostało, aby wystąpić z wnioskiem do 

Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego o zamknięcie składowiska, 

ponieważ to Marszałek nadzoruje takie instalacje jak składowiska odpadów. 

Marszałek wydał decyzję pozytywną w sprawie zamknięcia składowiska 
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odpadów. Prezes poinformował, że po rekultywacji technicznej, która                

w chwili obecnej jest na zaawansowanym etapie, teren po składowisku 

odpadów zostanie obsiany i obsadzony różnymi gatunkami krzewów oraz 

drzew. Rekultywacja składowiska podzielona została na dwa etapy: 

rekultywację techniczną i rekultywację biologiczną. Prezes poinformował, że 

pojazdy przywożą odpady, ponieważ taki sposób rekultywacji również jest 

przewidziany (Rozporządzenie Ministra Środowiska w sprawie składowisk 

odpadów). Są to głównie odpady organiczne. Prezes podkreślił, że w związku 

z tym może występować uciążliwość zapachowa, ale nie jest ona odczuwalna 

cały czas. Podkreślił, że te prace są w zasadzie już na ukończeniu. Temat 

rekultywacji technicznej do końca roku powinien zostać zakończony, 

maksymalnie do pierwszego kwartału 2021 roku. Podkreślił, że w przypadku 

składowiska odpadów w Kamieniu Krajeńskim oszczędność wynosi około                

2 mln zł. Poinformował, że prędzej czy później rekultywacja składowiska 

musiałaby być wykonana. Po przeprowadzonej rekultywacji w fazie 

poeksploatacyjnej na podstawie Rozporządzenia Ministra Środowiska będzie 

prowadzony monitoring przez okres 30 lat, który będzie obejmował: 

- monitoring wód podziemnych, odciekowych, gazu składowiskowego, opadu 

atmosferycznego, osiadania powierzchni składowiska, sprawności systemu 

odprowadzania gazu składowiskowego.  

 

Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że przywożony jest odpad, który nie 

wiadomo czy rozłoży się w okresie 100 lat i powinno to zostać natychmiast 

wstrzymane. Zwrócił uwagę, że płaci się duże pieniądze za wywiezienie 

odpadów, a z innych stron zwozi się te odpady. Stwierdził ponadto, że 

wysypisko jest zamknięte. Nie ma przyjmować śmieci, ale je przyjmuje. 

Podkreślił również, że taka informacja powinna być na samym początku.              

W tej chwili jest już za późno.  

 

Radny Eugeniusz Stryszyk stwierdził, że wszystko przemawia za ekonomią.  

 

Radny Bogdan Januszewski zapytał jakie drzewa są przewidziane na tym 

terenie.  

 

Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk odpowiedział, że głównie liściaste. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podkreślił, że to 

wysypisko mogło funkcjonować jeszcze około 30 lat. 

 

Radny Eugeniusz Stryszyk stwierdził, że o tym zdecydowała ochrona 

środowiska i należy już zakończyć dyskusję w tej sprawie. Zdaniem radnego 

od strony finansowej było to rozsądne podejście. Stwierdził, że już w tej 

chwili nie można nic zmienić.  
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Prezes ZGKiM Sp. z o.o. Łukasz Krawczyk zapytał czy ma być obecny na sesji 

przedstawiciel firmy Geotrans. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że nie na 

najbliższej sesji Rady Miejskiej.  

 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że nie zgadza się, że pieniądze 

rozgrzeszają wszystko.  

 

Radny Eugeniusz Stryszyk poprosił o zakończenie tematu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  

  

III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Brak.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 26 sierpnia 2020 r.  

  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Eugeniusz Stryszyk 


